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Protokół nr LXV/2024 
z LXV sesji Rady Powiatu Grodziskiego 

w dniu 25 stycznia 2024 roku 

LXV sesja Rady Powiatu Grodziskiego VI kadencji odbyła się w sali konferencyjnej Starostwa 
Powiatu Grodziskiego przy ul. Dalekiej 11A w Grodzisku Mazowieckim. 

Przed wejściami na salę obrad umieszczone zostały klauzule informacyjne dotyczące 
przetwarzania danych osobowych osób uczestniczących w obradach Rady Powiatu 
Grodziskiego w celu realizacji obowiązku transmitowania i utrwalania za pomocą urządzeń 
rejestrujących obraz i dźwięk. 

Klauzula stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Grodziskiego Sławomir Kamiński poinformował, że obrady 
Rady są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 

Ad. 1 Otwarcie LXV sesji Rady Powiatu Grodziskiego, powitanie zaproszonych gości, 
stwierdzenie prawomocności obrad. 

LXV sesję Rady Powiatu Grodziskiego o godz. 1700 otworzył Przewodniczący Rady Powiatu 
Grodziskiego Sławomir Kamiński. 

Przewodniczący powitał zaproszonych gości oraz radnych. 

W sesji ucżestniczyło 19 radnych, co stanowiło quorum uprawniające do podejmowania 
prawomocnych uchwał. 
Nieobecny: Starosta Marek Wieżbicki oraz Wiceprzewodniczący Rady Paweł Pieniążek. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Ad. 2 Przyjęcie porządku obrad. 

Porządek obrad był następujący: 

1. Otwarcie LXV sesji Rady Powiatu Grodziskiego, powitanie zaproszonych gości, 

stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Prezentacja wniosków z sesji, Komisji Rady i stanowisko Zarządu Powiatu . 
4. Sprawozdanie Starosty Grodziskiego z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku 

Powiatu Grodziskiego za rok 2023. 
5. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat 
Grodziski za rok 2023. 

6. Podjęcie uchwał w sprawach: 
6.1 planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli na rok 2024, 

maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie oraz form i specjalności 
kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane, 
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6.2 wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny aparatury medycznej przez Samodzielny 
Publiczny Specjalistyczny Szpital Zachodni im. św. Jana Pawła II w Grodzisku 
Mazowieckim, 

6.3 zmiany Uchwały nr 534/LXII1/23 Rady Powiatu Grodziskiego z dnia 30.11.2023 
w sprawie pomocy w realizacji zadań utrzymaniowych pasa drogowego drogi 
powiatowej stanowiącej dawny odcinek drogi wojewódzkiej nr 579, który zastąpiono 
nowo wybudowaną zachodnią obwodnicą Grodziska Mazowieckiego, 

6.4 ustalenia przebiegu drogi powiatowej Natolin - Grodzisk Mazowiecki - Kałęczyn, 
6.5 ustanowienia służebności przesyłu na nieruchomości położonej przy ul. Żyrardowskiej 

w Grodzisku Mazowieckim, 
6.6 zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Grodziskiego, 
6.7 zmiany uchwały budżetowej Powiatu Grodziskiego na 2024 rok. 

7. Informacje Zarządu Powiatu Grodziskiego: 
7.1 o wykonaniu uchwał Rady Powiatu Grodziskiego, 
7.2 o pracy Zarządu Powiatu w okresie między sesjami. 

8. Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu Grodziskiego. 
9. Interpelacje i zapytania. 
10. Przyjęcie protokołu z LXIV sesji Rady Powiatu Grodziskiego. 
11 . Sprawy różne i wolne wnioski. 
12. Zamknięcie LXV sesji Rady Powiatu Grodziskiego. 

Zawiadomienie o sesji wraz z porządkiem obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego 
protokołu. 

Ad. 3 Prezentacja wniosków z sesji, Komisji Rady i stanowisko Zarządu Powiatu. 

W punkcie tym głos zabrał Wicestarosta Krzysztof Filipiak. Wicestarosta poinformował, że na 
Komisji Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa i Spraw Wiejskich radny Aleksander Krzemiński 
poruszył temat złego stanu drogi powiatowej Seroki - Gogolina, jak również zagłębień na 
poboczu drogi w kierunku Baranowa, ulica Kaska. Odnosząc się do tej sprawy Wicestarosta 
powiedział, iż droga powiatowa Seroki - Gogolina posiada nawierzchnię gruntową i podlega 
bieżącemu utrzymaniu przez służbę drogową PZD. W ramach bieżącego utrzymania 
nawierzchnia drogi jest wyrównywana przynajmniej raz w miesiącu. Droga ta jest przewidziana 
do rozbudowy w ramach budowy korytarza transportowego na potrzeby lotniska ePK. Naszym 
wkładem w przebudowę tej drogi jest dokumentacja wraz z decyzją ZRiD. Natomiast co do 
zagłębień w poboczu drogi w kierunku Baranowa, ulica Kaska Wicestarosta poinformował, 
że to będzie naprawione przez wykonawcę robót w ramach udzielonej gwarancji. Również 
poinformował o prośbie radnej Zofii Owczarek dotyczącej podsypania drogi w Zarębach 
i że ta droga jest już podsypana, przede wszystkim na odcinku, gdzie jest przystanek 
autobusowy. Na tej samej Komisji, radny Dariusz Dąbrowski zwrócił uwagę na niedostateczne 
odśnieżanie parkingów przy centrach handlowych oraz zapytał o monit do Powiatu 
Pruszkowskiego w sprawie drogi. Wicestarosta poinformował, że sprawa odśnieżania 
parkingów jest poza naszymi kompetencjami i można zwracać się w takich sytuacjach do 
Straży Miejskiej . Natomiast jeżeli chodzi o monitowanie do Powiatu Pruszkowskiego, to takie 
pismo zostało ponownie wysłane. Na Komisji Promocji Powiatu i Współpracy Europejskiej 
radny Andrzej Olizarowicz zapytał o budowę sygnalizacji świetlnej na skrzyżowaniu ulicy 
Brwinowskiej z drogą wojewódzką - na jakim jest etapie oraz o naprawę powierzchni na 
drodze powiatowej ulica Nowowiejska w Milanówku. Odpowiadając na pytanie Wicestarosta 
powiedział, że w ramach wspólnie podjętej inicjatywy Powiatu z Gminami: Milanówek, 
Brwinów, Podkowa Leśna została wykonana dokumentacja przebudowy tego skrzyżowania 
wraz z budową sygnalizacji świetlnej. Dokumentacja została wykonana w 2023 roku 
i przekazana do Mazowieckiego Zarządu Dróg. Mazowiecki Zarząd Dróg zabiega 
o wprowadzenie tego zadania do planu inwestycyjnego Marszałka. Jeżeli chodzi 
o nawierzchnię na ulicy Nowowiejskiej to na wysokości byłego Tesco na jezdni przy 
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krawężniku powstało wybrzuszenie. W tym półroczu zostanie wykonane korekcyjne 
frezowanie i położenie nowej nawierzchni asfaltowej, na odcinku ok. 200 m. Radna Maria 
Gałecka-Wolska oraz Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiaderny zapytali, czy Szpital 
Zachodni robił rozeznanie odnośnie kosztów dzierżawy aparatów z odczynnikami i o koszty 
zakupu samych odczynników do aparatu. 
Na te pytania odpowiedziała Dyrektor Szpitala Krystyna Płukis. Dyrektor poinformowała m.in., 
że jest to aparat, który służy do szybkiej diagnozy posocznicy, czyli sepsy. Ten aparat jest 
darowany. Aparat ten ratuje życie, przyspiesza możliwość leczenia pacjentów z tak zwanej 
chociażby trudnej sepsy, dlatego że skraca czas diagnostyki. Na wynik nie czekamy 2 dni 
a może i dłużej tylko kilkanaście godzin. Aparat ten ma 51at gwarancji. Wraz z aparatem Szpital 
otrzyma testy i odczynniki, jako tak zwana próbka testowa. Cały koszt odczynnika, testu 
i patyczka i probówki wynosi 5 zł do jednego badania. Kosztem istotnym jest serwisowanie 
aparatu, tj. w granicach około 20 000 rocznie, czyli niespełna 2 000 miesięcznie. Gdyby Szpital 
miał kupić albo wydzierżawić ten aparat, to musiałaby tych badań zrobić bardzo dużo i te 
badania musiałaby być finansowane przez NFZ, a one nie są finansowane przez NFZ. 

Radna Maria Gałecka-Wolska powiedziała, że absolutnie nie miała żadnych zastrzeżeń co do 
tego, że taki aparat w Szpitalu jest niezbędny i że zainteresowana była kosztami odczynników 
do tego aparatu. 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiaderny zapytał, dlaczego inny Szpital nie przyjął tego 
aparatu jako darowizny i czy w związku z przyjętą darowizną pojawiają się jakieś zobowiązania 
podatkowe? Jeżeli tak, to w jakiej wysokości i czy Szpital Zachodni ma na to środki? 

Dyrektor Krystyna Płukis podkreśliła, że Szpital sam występował do Orkiestry Świątecznej 
Pomocy o ten aparat i była odmowa, i że nie zna powodu, dla którego inny Szpital nie przyjął 
tej darowizny. 

Wicestarosta Krzysztof Filipiak kontynuując wypowiedź odniósł się do prośby 
Wiceprzewodniczącego Rady Piotra Wiadernego o budowę przejścia dla pieszych przy ulicy 
Gospodarczej informując, że w najbliższym czasie przystąpimy do wykonania remontu 
nawierzchni drogi powiatowej numer 1503W na odcinku od ronda w Książenicach do 
Siestrzeni. Zakres obejmie również włączenie ulicy Gospodarczej. Po wykonaniu remontu tej 
nawierzchni sukcesywnie własnymi środkami PZD przystąpi do wykonywania dodatkowych 
przejść dla pieszych w rejonie włączenia dróg gminnych do dróg powiatowych. 

Jeżeli chodzi o wnioski z sesji to radna Maria Gałecka-Wolska poprosiła o zwiększenie liczby 
patroli Policji w okolicach skrzyżowania ulicy Kwiatowej i Kościuszki oraz ulicy Dębowej 
i Jesionowej w Milanówku. W dniu 22 grudnia została wysłana prośba do Komendanta Policji 
w Grodzisku Mazowieckim o zwiększenie ilości kontroli w zakresie prędkości pojazdów na 
wyżej wymienionych drogach. 

Ad. 4 Sprawozdanie Starosty Grodziskiego z działalności Komisji Bezpieczeństwa 
i Porządku Powiatu Grodziskiego za rok 2023. 

Sprawozdanie Starosty Grodziskiego z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku 
Powiatu Grodziskiego przedstawił Łukasz Ryk Specjalista ds. Obrony Cywilnej i Zarządzania 
Kryzysowego. Komisja Bezpieczeństwa i Porządku Powiatu Grodziskiego działa na podstawie 
ustawy o samorządzie powiatowym. Celem działalności Komisji jest pomoc w realizacji zdań 
Starosty określonych w ustawach dotyczących bezpieczeństwa, porządku publicznego oraz 
sprawowania zwierzchnictwa nad powiatowymi służbami, strażami i inspekcjami. Sprawy 
bezpieczeństwa i porządku na terenie powiatu grodziskiego w 2023 roku głównie skupiały się 
jeszcze na pomocy dla obywateli Ukrainy, którzy uciekli przed konfliktem zbrojnym. Na terenie 
naszego powiatu w 2023 roku funkcjonowały 4 punkty zbiorowego zakwaterowania dla 
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obywateli Ukrainy. Jest to o 13 punktów mniej niż w 2022 roku. Wojewoda Mazowiecki zlecił 
nam to zadanie oraz przekazał środki na ten cel. Wydaliśmy ok. 298 000 zł. Z analizy zagrożeń 
bezpieczeństwa publicznego przedstawionego przez Komendanta Powiatowego Policji 
wynika, że liczba przestępstw w 2023 spadła do 1869 zdarzeń w porównaniu do 1983 w 2022 
roku . Wykrywalność stanowiła ponad 70%. W zakresie siedmiu najbardziej uciążliwych 
społecznie przestępstw kryminalnych ta wartość spadła z 522 do 485 przy wykrywalności 
ponad 47%. Kolejne zadanie - profilaktyka Komendy Powiatowej Policji w Grodzisku 
Mazowieckim. Zostało przeprowadzonych 415 spotkań edukacyjnych na terenie naszych 
placówek oświatowych. Policjanci też brali udział w różnych festynach, imprezach, na których 
były promowane zasady bezpieczeństwa dla dzieci i dorosłych. W roku 2023 na terenie 
naszego powiatu odbyło się 6 debat społecznych na temat bezpieczeństwa. Kolejnym 
zadaniem, które było omawiane na Komisji Bezpieczeństwa, były działania Straży Pożarnej. 
Ilość zdarzeń, jakie miały miejsce w 2023, jest o prawie 900 mniejsza niż w 2022 roku. 
Od szeregu lat Powiat Grodziski prowadzi tak zwany kalendarz imprez, zgodnie z którym są 
organizowane różne działania w zakresie kultury, kultury fizycznej, ochrony środowiska . Na 
ten cel wydaliśmy w 2023 około 400 000 zł i zostało zrealizowanych około 80% zaplanowanych 
imprez. Kolejnym zadaniem, które związane jest pośrednio albo bezpośrednio 
z bezpieczeństwem to są inwestycje na terenie powiatu, które w roku 2023 stanowiły 

rekordową kwotę około 80 milionów złotych. Między innymi były to: budowa dróg, ścieżek, 
doświetlenie przejść dla pieszych, budowa lądowiska dla helikoptera w Szpitalu Zachodnim, 
budowa sali operacyjnej oraz modernizacja systemu gazów medycznych w Szpitalu. Na 
ostatnim posiedzeniu Komisji, to jest 30 listopada 2023 roku, Komisja zaopiniowała pozytywnie 
projekt budżetu Powiatu na 2024 rok w paragrafach dotyczących bezpieczeństwa i porządku. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

Radni nie wnieśli uwag ani pytań. 

Ad. 5 Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 
stopniach awansu zawodowego w szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat 
Grodziski za rok 2023. 

Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 
awansu zawodowego przedstawiła Naczelnik Wydziału Oświaty i Kultury Anna Kowalska, 
która poinformowała m.in., że analiza ustawowa dokonana w terminie do 20 stycznia 
bieżącego roku wykazała, że w 2023 roku wydatki poniesione przez Powiat Grodziski na 
wynagrodzenia nauczycieli wyniosły blisko 28 300000 zł, co stanowi kwotę około 5 092 051 
złotych wyższą w stosunku do średniego wynagrodzenia nauczycieli określonego w ustawie 
Karta Nauczyciela. W związku z tym Powiat Grodziski wypełnił obowiązki wynikające z Karty 
Nauczyciela i nie ma podstaw do wypłaty uzupełniającego świadczenia dla nauczycieli na 
poszczególnych stopniach awansu. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiaderny zapytał o tegoroczne podwyżki dla nauczycieli, jak 
one wpłyną na nasz budżet? I czy te środki otrzymamy dotacją rządową, czy my będziemy 
musieli w jakiejś części pokryć te podwyżki? 

Skarbnik Powiatu Ewa Szadkowska odpowiedziała, że dostaniemy dodatkowe środki 
subwencją oświatową na te podwyżki. Natomiast w tej chwili w budżecie mamy zaplanowane, 
zgodnie z wytycznymi Ministerstwa Finansów, podwyżki dla nauczycieli na poziomie 12,3%. 

Innych pytań ani uwag radni nie wnieśli. 

4 



BRP. 0002.1.2024 Protokół nr LXV/2024 
z sesji Rady Powiatu Grodziskiego w dniu 25 stycznia 2024 r. 

Ad. 6 Podjęcie uchwał w sprawach: 

6.1 planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli na rok 2024, 
maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie oraz form i specjalności 
kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane 

Projekt uchwały omówiła Naczelnik Wydziału Oświaty i Kultury Anna Kowalska. Na bieżący 
rok kalendarzowy w budżecie Powiatu zostały zaplanowane środki na dofinansowanie 
doskonalenia zawodowego nauczycieli w wysokości ustawowej 0,8% planowanych rocznych 
środków na wynagrodzenie nauczycieli. W tym roku jest to kwota 263504,00 zł. Zgodnie 
z zapisami Karty Nauczyciela dokonano również w przedmiotowej uchwale podziału środków 
na poszczególne formy doskonalenia zawodowego nauczycieli, uwzględniając jednocześnie 
harmonogram szkoleń branżowych w poszczególnych jednostkach oświatowych. Podziału 
środków dokonano w ścisłej współpracy z dyrektorami jednostek. Zgodnie z wnioskami 
dyrektorów zostały zagwarantowane środki na doskonalenie w poszczególnych jednostkach. 
Podziału dokonano po zasięgnięciu opinii zakładowych organizacji związkowych. Podział ten 
uzyskał pozytywną opinię wszystkich związków zawodowych. 

Radni nie wnieśli uwag ani pytań. 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wojciech Hardt poinformował, że Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Rada Powiatu Grodziskiego podjęła uchwałę nr 554/LXVl24 w sprawie planu 
dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli na rok 2024, maksymalnej 
kwoty dofinansowania opłat za kształcenie oraz form i specjalności kształcenia, na 
które dofinansowanie jest przyznawane (protokół z głosowania imiennego radnych 
Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. Uchwała 
nr 554/LXV/24 w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego 
nauczycieli na rok 2024, maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie oraz 
form i specjalności kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane stanowi 
załącznik nr 7 do niniejszego protokołu). 

6.2 wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny aparatury medycznej przez Samodzielny 
Publiczny Specjalistyczny Szpital Zachodni im. św. Jana Pawła II w Grodzisku 
Mazowieckim 

Projekt uchwały przedstawiła Dyrektor Szpitala Zachodniego Krystyna Płukis . Dyrektor 
zwróciła się z prośbą o wyrażenie zgody na przyjęcie darowizny dwóch aparatów medycznych. 
Darczyńcą jest Orkiestra Świątecznej Pomocy. A dotyczy to aparatu do identyfikacji metodą 
spektrometrii masowej wraz z zestawem komputerowym i modułami z wyposażeniem 
dodatkowym oraz z materiałami zużywalnymi o łącznej wartości 855 554,40 zł oraz aparatu 
do automatycznej identyfikacji biochemicznej oznaczania lekowrażliwości drobnoustrojów 
z wyposażeniem dodatkowym oraz materiałami zużywalnymi o łącznej wartości 159023,01 zł. 
Jeden i drugi aparat będzie na wyposażeniu zakładu mikrobiologii. Dyrektor dodała, 
że sprawdziła u głównej księgowej, i darowizny nie są objęte opodatkowaniem. 

Radna Maria Gałecka-Wolska zapytała, czy te 5 zł to obejmuje również lekowrażliwość? 

Dyrektor Krystyna Płukis odpowiedziała, że o 5 zł mówiła przy udzielaniu informacji 
dotyczących pierwszego aparatu, zaś kosztu badań na drugim aparacie nie zna, bo nie było 
takiego pytania wcześniej, więc nie może odpowiedzieć. 
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Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały . 

Przewodniczący Komisji Promocji Powiatu i Współpracy Europejskiej Andrzej Olizarowicz 
poinformował o pozytywnej opinii. 

Rada Powiatu Grodziskiego podjęła uchwałę nr 555/LXV/24 w sprawie wyrażenia zgody 
na przyjęcie darowizny aparatury medycznej przez Samodzielny Publiczny 
Specjalistyczny Szpital Zachodni im. św. Jana Pawła II w Grodzisku Mazowieckim 
(protokół z głosowania imiennego radnych Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik 
nr 8 do niniejszego protokołu. Uchwała nr 555/LXV/24 w sprawie wyrażenia zgody na 
przyjęcie darowizny aparatury medycznej przez Samodzielny Publiczny Specjalistyczny 
Szpital Zachodni im. św. Jana Pawła" w Grodzisku Mazowieckim stanowi załącznik 
nr 9 do niniejszego protokołu). 

6.3 zmiany Uchwały nr 534/LXII1I23 Rady Powiatu Grodziskiego z dnia 30.11.2023 
w sprawie pomocy w realizacji zadań utrzymaniowych pasa drogowego drogi 
powiatowej stanowiącej dawny odcinek drogi wojewódzkiej nr 579, który zastąpiono 
nowo wybudowaną zachodnią obwodnicą Grodziska Mazowieckiego 

Projekt uchwały omówiła Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg Marta Strawa, informując m.in., 
że 30 listopada w zeszłym roku Rada podjęła uchwałę nr 534 w sprawie realizacji zadań 
utrzymaniowych pasa drogowego drogi powiatowej stanowiącej odcinek dawnej drogi 
wojewódzkiej , który został zastąpiony obwodnicą Grodziska Mazowieckiego. Uchwała ta 
została przesłana do Nadzoru Prawnego Wojewody, który zasugerował zmianę treści par. 3 
wyjaśniając, że uchwała nie stanowi prawa miejscowego. 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiaderny zapytał o przejścia dla pieszych na 
ul. Mazowieckiej. 

Dyrektor Marta Strawa wyjaśniła, iż przystępujemy teraz do zawarcia umowy. Jesteśmy już na 
finiszu postępowania przetargowego na wykonanie remontu nawierzchni drogi Grodzisk Maz. 
- Siestrzeń, od Książenic do Siestrzeni. To jest zadanie, na które dostaliśmy w zeszłym roku 
dofinansowanie. I tam mamy 3 istniejące przejścia dla pieszych. Na tym odcinku one będą 
w zakresie tych robót wykonane, natomiast wnioski dotyczyły jeszcze kolejnych ulic, które są 
po zachodniej stronie drogi, tam, gdzie nie ma chodnika. Droga posiada pobocze i w ramach 
tego remontu to pobocze również będzie zrobione i ono również służy do tego, żeby poruszali 
się nim piesi. Droga ta jest mocno obciążona. To natężenie ruchu jest tam spore i poruszanie 
się poboczem jest dopuszczane, ale wiadomo, że wydzielone miejsce jest dużo 

bezpieczniejsze. Dyrektor dodała, że postaramy się po tym remoncie , siłami naszej jednostki 
sukcesywnie te przejścia robić z tych właśnie gruntowych dróg, które są gminne po tej drugiej 
stronie. 

Przewodniczący Komisji Promocji Powiatu i Współpracy Europejskiej Andrzej Olizarowicz 
poinformował o opinii Komisji. 

Rada Powiatu Grodziskiego podjęła uchwałę nr 556/LXV/24 w sprawie zmiany Uchwały 
nr 534/LXIIJ/23 Rady Powiatu Grodziskiego z dnia 30.11.2023 w sprawie pomocy 
w realizacji zadań utrzymaniowych pasa drogowego drogi powiatowej stanowiącej 
dawny odcinek drogi wojewódzkiej nr 579, który zastąpiono nowo wybudowaną 
zachodnią obwodnicą Grodziska Mazowieckiego (protokół z głosowania imiennego 
radnych Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 
Uchwała nr 556/LXV/24 w sprawie zmiany Uchwały nr 534/LXII1/23 Rady Powiatu 
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Grodziskiego Z dnia 30.11.2023 w sprawie pomocy w realizacji zadań utrzymaniowych 
pasa drogowego drogi powiatowej stanowiącej dawny odcinek drogi wojewódzkiej 
nr 579, który zastąpiono nowo wybudowaną zachodnią obwodnicą Grodziska 
Mazowieckiego stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu). 

6.4 ustalenia przebiegu drogi powiatowej Natolin - Grodzisk Mazowiecki - Kałęczyn 

W punkcie tym głos zabrała Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg Marta Strawa. Projekt 
uchwały dotyczy przebiegu drogi wojewódzkiej 579, która została zastąpiona obwodnicą, 
a dotyczy to odcinka od Natolina do Kałęczyna. Ten odcinek drogi przechodzi na Powiat 
i zobowiązani jesteśmy wystąpić do Urzędu Marszałkowskiego o nadanie numeru dla tej drogi. 
Proponujemy, żeby ten przebieg drogi określić jako drogę Natolin, Chrzanów Duży, Grodzisk 
Mazowiecki ulica Traugutta, ulica Matejki, ulica generała Okulickiego do skrzyżowania z drogą 
wojewódzką 719 ulica Sienkiewicza, ulica Żyrardowska w Grodzisku, Kałęczyn, ulica 
Chełmońskiego do skrzyżowania z nowo wybudowaną zachodnią obwodnicą Grodziska 
Mazowieckiego, stanowiącą obecny przebieg drogi 579 w miejscowości Kałęczyn . Do 
przebiegu tej drogi niezbędna nam była opinia burmistrza Grodziska Mazowieckiego. 

Radni nie wnieśli uwag ani pytań do projektu uchwały 

Przewodniczący Komisji Promocji Powiatu i Współpracy Europejskiej Andrzej Olizarowicz 
poinformował, że Komisja jednogłośnie przyjęła projekt uchwały. 

Rada Powiatu Grodziskiego podjęła uchwałę nr 557/LXV/24 w sprawie ustalenia 
przebiegu drogi powiatowej Natolin - Grodzisk Mazowiecki - Kałęczyn (protokół 
z głosowania imiennego radnych Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik nr 12 do 
niniejszego protokołu. Uchwała nr 557/LXV/24 w sprawie ustalenia przebiegu drogi 
powiatowej Natolin - Grodzisk Mazowiecki - Kałęczyn stanowi załącznik nr 13 do 
niniejszego protokołu). 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiaderny zapytał o badanie natężenia ruchu na drodze 
między Książenicami a Siestrzenią, ponieważ mieszkańcy zgłaszali tam natężony ruch 
samochodów ciężarowych, mimo że ta droga jest wyłączona z ruchu takich samochodów. 

Dyrektor Marta Strawa odpowiedziała, że urządzenie było powieszone dwukrotnie i nawet 
dzisiaj zostało zdjęte, ale jeszcze nie odczytano pomiarów. Dyrektor dodała , że nie chce 
pomiarów jeszcze w sposób ogólny przedstawiać, bo mogą być przekłamania, ponieważ 
urządzenie to wisiało w okresie, kiedy były mrozy, więc to też może być zakłamany odczyt. 
Teraz były dwa tygodnie ferii, więc ten ruch był nieadekwatny do tego, który normalnie odbywa 
się po tej drodze. Także po feriach urządzenie zostanie jeszcze raz powieszone. 

Przewodniczący Rady Sławomir Kamiński poruszył sprawę niebezpiecznego przejścia dla 
pieszych na drodze wojewódzkiej 719 wyjaśniając jednocześnie, że ścieżka rowerowa od 
strony Jaktorowa jest po prawej stronie, a ścieżka na terenie Grodziska jest po lewej i żeby 
przejechać rowerem przez drogę 719 namalowano pasy, które nie zostały oznaczone 
sygnalizacją. 

Radny Krzysztof Sankiewicz zasygnalizował wadę prawną, jeżeli chodzi o Kodeks drogowy 
w zakresie budowy ścieżek rowerowych (raz po jednej stronie drogi, raz po drugiej i 
konieczności przejścia przez rowerzystę przez drogę) . Radny poprosił, aby tę kwestę 
nagłaśniać. 

Radny Dariusz Dąbrowski powiedział, że trzykrotnie w czasie kadencji próbował podjąć 
działania edukacyjne mieszkańców w tym zakresie. 
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Radna Marianna Banaszek zwróciła uwagę na b. brzydkie "napisy polityczne" na nasypie pod 
obwodnicą Grodziska przy torach PKP relacji Skierniewice - Warszawa. 

Radny Bronisław Świdlicki odniósł się do kwestii przejścia dla pieszych przez drogę 
wojewódzką 719. Radny powiedział , że tam jest przejście , tam nie ma przejazdu rowerem, 
więc jadący rowerem ma obowiązek się tam zatrzymać, zejść z roweru i przejść. Dodał, 
że to przejście jest rzeczywiście niebezpieczne i należałoby wybudować sygnalizację świetlną 
w postaci pulsującego żółtego światła. 

Przewodniczący Rady Sławomir Kamiński o godz. 1750 zarządził przerwę w obradach. 
Przewodniczący Rady Sławomir Kamiński o godz. 18°5 wznowił obrady Rady. 

6.5 ustanowienia służebności przesyłu na nieruchomości położonej przy ul. Żyrardowskiej 
w Grodzisku Mazowieckim 

Sprawę zreferował Wicestarosta Krzysztof Filipiak, który poinformował, że przebudowa linii 
energetycznej ma związek z planowaną budową Branżowego Centrum Umiejętności 
w dziedzinie logistyki z siedzibą w Grodzisku Mazowieckim. Zgodnie z porozumieniem z dnia 
24 listopada 2023 roku zawartym pomiędzy Powiatem Grodziskim a PGE Dystrybucja S.A. 
z siedzibą w Lublinie służebność przesyłu zostanie ustanowiona w formie aktu notarialnego 
jednostronnie przez Powiat Grodziski, nieodpłatnie, na czas nieoznaczony. Koszt notarialny 
ponosi PGE Dystrybucja S.A. Wicestarosta zwrócił się z prośbą o naniesienie autopoprawki, 
ponieważ w projekcie uchwały w paragrafie pierwszym wkradł się błąd polegający na wpisaniu , 
że wyraża się zgodę na ustanowienie służebności "odpłatne" , a powinno być "nieodpłatne" . 

Radni nie wnieśli uwag ani pytań. 

Przewodniczący Komisji Promocji Powiatu i Współpracy Europejskiej Andrzej Olizarowicz 
poinformował, że Komisja jednogłośnie przyjęła projekt uchwały. 

Rada Powiatu Grodziskiego podjęła uchwałę nr 558/LXV/24 w sprawie ustanowienia 
służebności przesyłu na nieruchomości położonej przy ul. Żyrardowskiej w Grodzisku 
Mazowieckim (protokół z głosowania imiennego radnych Powiatu Grodziskiego 
stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. Uchwała nr 558/LXVl24 w sprawie 
ustanowienia służebności przesyłu na nieruchomości położonej przy ul. Żyrardowskiej 
w Grodzisku Mazowieckim stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu). 

6.6 zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Grodziskiego 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Powiatu Ewa Szadkowska. Skarbnik powiedziała m.in., 
że zmiana wieloletniej prognozy finansowej dotyczy zmian dokonanych w załączniku numer 
jeden, jak również w załączniku numer dwa. W załączniku numer jeden Skarbnik poprosiła 
o naniesienie dwóch autopoprawek. Dotyczą one zwiększenia dochodów i wydatków o te 
same kwoty, to jest: kwota 47670,00 zł w związku z podpisaniem aneksu numer 6 do 
porozumienia z Wojewodą Mazowieckim w sprawie powierzenia niektórych zadań z zakresu 
administracji rządowej związanych z przygotowaniem i przeprowadzeniem kwalifikacji 
wojskowej i druga kwota dotyczy zespołów do spraw orzekania o stopniu niepełnosprawności , 
zwiększenie dochodów i wydatków o 80000,00 zł, dotacja celowa otrzymana z Powiatu 
Warszawskiego Zachodniego na działalność zespołu do spraw orzekania o stopniu 
niepełnosprawności. 
Po wprowadzeniu tych zmian dochody ogółem zmniejszone zostają o 4 910 153,12 zł, 
natomiast wydatki zwiększono o 1 920662,06 zł. Wynik budżetu jest deficytowy i po zmianach 
wynosi minus 16 663 843,13 zł. Łącznie dochody po dokonaniu zmian wynoszą 
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180713773,91 zł, natomiast wydatki 197377617,04 zł . Dokonano również zmian po stronie 
przychodów. Zostały one zwiększone o 6 830 815,18 zł i łącznie wynoszą 19 163843,13 zł. 
W załączniku numer 2 dokonano kilku zmian. Najistotniejsze zmiany dotyczą modernizacji 
ewidencji gruntów i budynków dla jednostki ewidencyjnej miasto Grodzisk. Tu został 
zwiększony limit wydatków na realizację zadania w roku 2024 o kwotę 240 000,00 zł. Druga 
zmiana dotyczy budowy ścieżki rowerowej w ciągu ulicy 3 Maja w Grodzisku Mazowieckim i tu 
zmniejszono łączne nakłady ogółem oraz limit wydatków roku 2024 o 360000,00 zł, jak 
również zmniejszono limit zobowiązań na realizację zadania o 2,5 miliona złotych w związku 
z podpisaną umową . 

Radni nie wnieśli uwag ani pytań. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Publicznych Małgorzata Sędzińska 
poinformowała , że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały . 

Rada Powiatu Grodziskiego podjęła uchwałę nr 559/lXV/24 w sprawie zmiany 
wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Grodziskiego (protokół z głosowania 
imiennego radnych Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik nr 16 do niniejszego 
protokołu. Uchwała nr 559/lXV/24 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 
Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu). 

6.7 zmiany uchwały budżetowej Powiatu Grodziskiego na 2024 rok 

Odnosząc się do projektu uchwały Skarbnik Powiatu Ewa Szadkowska poprosiła o naniesienie 
autopoprawek po stronie dochodów zwiększenie i wydatków zwiększenie, tj. wprowadzenie 
kwoty 47670,00 zł w kwalifikacji wojskowej . Są to środki zgodnie z podpisanym aneksem 
numer 6 do porozumienia na przygotowanie i przeprowadzenie kwalifikacji wojskowej. Druga 
kwota dotyczy również dochodów zwiększenia i wydatków zwiększenia o 80000,00 zł. 
Wprowadzona została dotacja z Powiatu Warszawskiego Zachodniego. Środki własne 
Powiatu na działalność zespołu do spraw orzekania o stopniu niepełnosprawności. 
Oprócz tego najistotniejsze zmiany po stronie dochodów dotyczą wprowadzenia dotacji 
również dla zespołu do spraw orzekania o stopniu niepełnosprawności z Powiatu 
Pruszkowskiego, są to środki własne Powiatu, na działalność punktu kancelaryjnego 
310000,00 zł. Ta sama kwota również ma odbicie po stronie wydatków zwiększenie. Dochody 
zmniejszenie - zostały zmniejszone środki w wysokości 5 372 756,00 zł na realizację dwóch 
zadań w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg, tj. na zadanie rozbudowa drogi 
powiatowej 1502 w zakresie budowy ścieżki pieszo-rowerowej w miejscowości Książenice 
oraz na zadaniu budowa chodnika w ciągu drogi powiatowej 1503 w miejscowości Żelechów 
ulica Chełmońskiego z uwagi na to, że środki wpłynęły na rachunek Powiatu w roku 2023 i są 
one zdejmowane po dochodach, natomiast wprowadzane są po stronie przychodów. 
Najistotniejsze zmiany po stronie wydatków zwiększenie to są wprowadzane środki 
w wysokości ponad 98000,00 zł w Starostwie Powiatowym na remont pierwszego piętra 
budynku Starostwa Powiatu Grodziskiego w związku z niewykorzystaniem środków, które 
otrzymaliśmy w roku 2023 z Centralnego Portu Komunikacyjnego, wprowadzono również 
250000,00 zł dla Komendy Wojewódzkiej Policji jako wydatki na wpłatę środków na fundusz 
wsparcia Policji na dofinansowanie zakupu pojazdu. Wprowadzono też 309 000 prawie 550 zł 
w pozostałej działalności na realizację projektu Branżowe Centrum Umiejętności w dziedzinie 
logistyki z siedzibą w Grodzisku Mazowieckim, również w związku z niewykorzystaniem tych 
środków w roku 2023. Zostały również zwiększone wydatki na działalność warsztatów terapii 
zajęciowej 079 000,00 w związku z tym, że zwiększyła się liczba uczestników warsztatu terapii 
zajęciowej w Grodzisku Mazowieckim o 15 osób, jak również wzrosły koszty działalności 
terapii zajęciowej w związku z wejściem w życie rozporządzenia Rady Ministrów. 78 000,00 zł 
w rehabilitacji zawodowej i społecznej, wydatki na finansowanie zajęć dla osób 
niepełnosprawnych w ramach programu zajęcia klubowe WTZ organizowane na terenie 
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Grodziska Mazowieckiego przez Stowarzyszenie Malwa Plus. Są to środki własne Powiatu, 
jak również zwiększone zostały w Starostwie Powiatowym - środki własne Powiatu, jak również 
zwiększone zostały w Starostwie Powiatowym środki na wynagrodzenia pracowników 
Starostwa o kwotę 620 000,00 zł. Wprowadzono również środki na wkład własny Powiatu na 
realizację programu asystent osobisty osoby z niepełnosprawnością w wysokości ponad 
31 545 zł. 
W wyniku wprowadzonych zmian zwiększa się deficyt budżetowy o 6 830 815,18 zł oraz 
zostały zwiększone przychody o 5 536 000 prawie 857 zł. 

Radni nie wnieśli uwag ani pytań. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Publicznych Małgorzata Sędzińska 
poinformowała , że opinia Komisji jest pozytywna. 

Rada Powiatu Grodziskiego podjęła uchwałę nr 560/LXV/24 w sprawie zmiany uchwały 
budżetowej Powiatu Grodziskiego na 2024 rok (protokół z głosowania imiennego 
radnych Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 
Uchwała nr 560/LXV/24 w sprawie zmiany uchwały budżetowej Powiatu Grodziskiego na 
2024 rok stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu). 

Ad. 7 Informacje Zarządu Powiatu Grodziskiego: 

7.1 o wykonaniu uchwał Rady Powiatu Grodziskiego 

Wicestarosta Krzysztof Filipiak poinformował, że na poprzedniej sesji podjętych zostało 
9 uchwał. Zgodnie z procedurami, wszystkie uchwały były przesłane do Nadzoru Prawnego 
Wojewody Mazowieckiego, a uchwały dotyczące finansów do Regionalnej Izby 
Obrachunkowej. Na dzień dzisiejszy brak jest informacji, aby w stosunku do którejś z uchwał 
podjęte zostały czynności nadzorcze. 

7.2 o pracy Zarządu Powiatu w okresie miedzy ses jami. 

Informacje przedstawił Wicestarosta Krzysztof Filipiak, a z zakresu spraw finansowych 
Skarbnik Ewa Szadkowska. 

Informacje stanowią załącznik nr 20 do niniejszego protokołu. 

Ad. 8 Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu Grodziskiego. 

Przewodniczący Rady Powiatu Sławomir Kamiński poinformował, że: 
• wpłynęło postanowienie Nr 6/2024 Komisarza Wyborczego w Warszawie z dnia 

5 stycznia 2024 r. w sprawie podziału województwa mazowieckiego na okręgi 
wyborcze, ustalenia ich granic, numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym 
okręgu, 

• wpłynęło również pismo od osoby, której skarga rozpatrywana była na sesji grudniowej. 
Pismo jest do wglądu w Biurze Rady 

Przewodniczący przypomniał o obowiązku złożenia oświadczeń majątkowych na dwa 
miesiące przed upływem kadencji oraz za rok 2023. 

Sekretarz Powiatu Joanna Damaziak, wobec wątpliwości radnych co do oświadczenia 
majątkowego składanego na dwa miesiące przed upływem kadencji, poinformowała, 

że pierwszy raz jesteśmy, jeśli chodzi o radę powiatu czy rady gminy w takiej sytuacji, 
że wybory są wcześniej niż termin składania oświadczeń majątkowych do końca kwietnia, 
ponieważ poprzednio zawsze wybory były na jesieni i nie było tego dylematu składania 
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oświadczeń do końca kwietnia i na koniec kadencji. Sekretarz dodała, iż dzwoniła do służb 
Wojewody Mazowieckiego do Biura Ochrony Informacji Niejawnych, które zajmuje się 
kwestiami związanymi z oświadczeniami majątkowymi, z zapytaniem, w jakich terminach radni 
powinni złożyć informację. Uzyskała opinię, iż radni składają najpierw oświadczenie 
majątkowe za dwa miesiące tego roku, czyli do końca lutego, 29 lutego za styczeń i za luty. 
Natomiast do końca kwietnia za 2023 rok. Ponieważ radni złożą oświadczenie do końca 
kwietnia za rok poprzedni, a w oświadczeniu, które jest do końca lutego, czyli na dwa miesiące 
przed końcem kadencji, gdyby radni nie uwzględnili dochodów z ubiegłego roku, czyli z 2023, 
osobom, które będą potem analizowały, a niekoniecznie będą to służby, również mieszkańcy, 
mogą być wątpliwości co do dochodów osiąganych przez radnych. W związku z tym Biuro 
Ochrony Informacji Niejawnych proponuje, aby radni złożyli oświadczenie majątkowe to, które 
jest do końca 29 lutego wten sposób, żeby ująć dochody za ubiegły rok i te dwa miesiące tego 
roku . Wtedy nie będzie to budziło żadnych wątpliwości. 

Ad. 9 Interpelacje i zapytania. 

W punkcie tym głos zabrała radna Maria Gałecka-Wolska prosząc, w związku z darowizną dla 
Szpitala, o uściślenie jeszcze tej drugiej darowizny związanej z antybiotykoterapią , żeby 
Dyrektor Szpitala podała koszty związane z odczynnikami, akcesoriami oraz serwisowaniem 
automatu do antybiogramów i ile badań rocznie jest przewidywane. Analogiczną informację 
jak do tego pierwszego aparatu. 

Ad. 10 Przyjęcie protokołu z LXIV sesji Rady Powiatu Grodziskiego. 

Radni bez uwag przyjęli protokół z LXIV sesji Rady Powiatu. 

Protokół z głosowania imiennego radnych Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik nr 21 do 
niniejszego protokołu. 

Ad. 11 Sprawy różne i wolne wnioski. 

Radni nie wnieśli spraw różnych i wolnych wniosków. 

Ad. 12 Zamknięcie LXV sesji Rady Powiatu Grodziskiego. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Sławomir Kamiński o godz. 1835 

zamknął LXV sesję Rady Powiatu Grodziskiego. 

Protokół sporządziła : 

Ewa T'ta'1.:\ 
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